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Referat bestyrelsesmøde Danske Svømmebade 
 

31.05.2023 

1. Godkendelse referat 126 
Godkendt. 

 

2. Siden sidst 
Punkter markeret med grønt er til gennemgang på mødet. Øvrige punkter kommenteres der kun 
på kun ved spørgsmål. 
 

a. Ind- og udmeldelser - Se bilag 1.   

b. AquaPunkt 

 

c. Erhvervslivredderprøven  

Mødedato: 

31.05.2023 

Sted 

Sweco, Skibhusvej 52a 5000 Odense 

Referent: 

Kirstine Bach Storgaard 

Ref. nr. 

 127 / 2023 

Emne: 

Bestyrelsesmøde 
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Deltagere: 

Liselotte Jacobsen (LJ)  

Mette Bendstrup (MB) 

Henrik Due (HD) 

Mads Ramsing (MR) 

Carsten Heuck-Jørgensen (CHJ) 

Jesper Misfeldt (JM) 

Eddie Kjær Larsen (EKJ) 

Peter Thygesen Nielsen (PTN) 

 

Afbud: 

Klaus Rask Petersen (KRP) 

Lone Madsen (LM) 

 

Sekretariatet: 

Kirstine Bach Storgaard (KBS) 

Karin Rye Riddermann (KRR) 
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Status overdragelse fra SvømDanmark herunder bl.a. økonomi og afvikling prøver. 

 

Liselotte orienterede: 

 

Dommerseminar: Tilmelding til efterårets seminar er klar og åbner snarest. Prisen er hævet 

fra 1.000, - til 3.000, - pga. øgede omkostninger hos Metalskolen og ekstra omkostninger til 

undervisere. 

 

Vedr. bogføring: Liselotte snakker nærmere med Lone i forhold til tilpasning og opsætning 

kontoplan. 

 

Der er forsat en del arbejde i forbindelse med overdragelse. Det er forventningen, at når 

alting er på plads og der er udarbejdet skabeloner skal der overdrages opgaver til 

sekretariatet og Liselotte bruge færre timer på området. 

 

Thijs Krag er nyt medlem i styregruppen, hvor han sidder som repræsentant for Rådet for 

Større Bade- og vandsikkerhed. 

 

d. Arbejdsgruppe under Rigspolitiet vedr. sikkerhed 

Intet nyt. 

 

Liselotte tager kontakt og undersøger status. 

 

e. Kurser 

 
Der er forsat god søgning mod de planlagt kurser ligesom der også løbende kommer 

henvendelse vedr. interne kurser. 

 

Aqua Boot Camp: 

Lokation er aftalt til Nakskov og rammer bliver denne gang med overnatning for at give 

øget mulighed for netværk og teori på land. Åbning af tilmelding afventer besøg hos 

Nakskov Idrætscenter, som er planlagt til 25. maj. 

 

I forlængelse af besøg og møde med / hos Deedra i Nakskov har Liselotte sammen med 

Deedra og Leila udarbejdet forslag til anderledes set-up omkring afvikling: 

 

1. Vi forslår at Bootcamp 2023 i stedet hedder AquaShare Camp for instruktører (et 

erfamøde for instruktører hvert andet år, som flyttes rundt i landet) 

2. Målgruppen er både nuværende og nye instruktører 

3. Formål er at sætte fokus på underviserens evne til at aktivere, fastholde og udvikle sit 

eget produkt. Netværk med andre instruktører er afgørende i den her sammenhæng, og de 
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instruktører der er modige og underviser på denne camp, vil blive evalueret på flere 

parametre af deltagerne. 

4. Praktisk info: Dagsprogram den 30/8 kl. 9.30-21.30 i Nakskov hos Deedra = Bassin fra kl. 

10-16, middag og netværk kl. 17-21.30 

5. Pris pr. deltager: kr. 375,-  

 

Deedra vil gerne tage imod tilmeldinger og Nakskov selv sende fakturaer ud til deltagerne. 

Det betyder, at vi kan koge prisen helt ned, så kr. 375,- dækker over:  

Pris pr. deltager kr. 375,- inkluderer:  

• Morgenmad velkomst 

• Sandwich vand og frugt til hjemmeturen 

• Frugt & vand til undervisning  

• Aftensmad plus dessert (ikke inklusiv drikkevare til maden) 

• Forplejnings total kr. 275,00 

• Bidrag til halleje kr. 100,-  

Deltagerne skal selv bestille og betale for en overnatning eller kan vælge at køre hjem om 

aftenen. 

 

Hvad skal Danske Svømmebade gøre i denne sammenhæng? Sørge for markedsføring i 

form af nyhedsbrev på Facebook, LinkedIn og hjemmeside. Evt. sende en mail ud til alle 

foreningens medlemmer. Dette skal gøres inden for en kort tidshorisont. Det betyder også, 

at foreningen ikke ”tjener” på erfamødet, men stort set heller ikke har nogle udgifter. 

Deedra, Leila og jeg bruger vores nuværende arbejdstid og resten er fritid, og løn, kørsel 

mm. dækkes af egne arbejdsgivere. 

 

Der var drøftelser omkring forslaget. 

Karin gjorde opmærksom på, at der principielt skal tages stilling til måden arrangementet 

skal afvikles på, da det skitserede set-up konflikter med den måde der afvikles kurser og 

ERFA- / temadage. 

 

Liselotte har ikke fri tid til at gå mere ind i arrangementet. 

Sekretariatet kontakter Deedra med henblik på afklaring omkring mulighederne for at 

fastholde den plan der er lagt op til – om det er realistisk at få det plads. 

DGI byen undersøges som alternativ. Bassintider / foreløbigt program sendes til Mette. 

Kursusgruppen orienteres om status. 

 

Teknik kurser 

 

I forlængelse af input fra medlemmer forelagde Mads muligheden for at se på opdatering / 

videreudvikling af kurser med udgangspunkt i kurser PWTAG (i England) afvikler. 

Mads undersøger med PWTAG. 
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Der var drøftelser vedr. teknikkurserne som de er nu. 

 

f. LOA/Idan 

VidenHUB for fremtidens vandkultur 
Inspirations”katalog”:  
 
Det er aftalt, at der arbejdes ud fra følgende kategorier 
 
Drift af svømmebade 
Strategiske beslutninger 
Renovering nybyggeri 
 
Der ligger en stor mængde viden, som kan deles, men der skal også suppleres med nyt. 
Det hele bliver online tilgængeligt. 
 
Sidste nyt: 
Styregruppen er i gang med at udvikle et digitalt inspirationsunivers, hvor man kan dykke 
ned i relevant viden om bl.a. byggeprocesser, energioptimering og generel drift af 
svømmebade. Klaus og Carsten deltager i næste fase af projektet, hvor de enkelte temaer 
skal kvalificeres og gøres forståelige. Vi forventer at kunne lancere universet i efteråret 
2023. 
 

g. IAKS/IAKS Nordic 
Generalforsamling afviklet. 24. maj.  
Der var ikke nyt. 
 
 

h. IUCE/Klaus Frejo – Centerlederuddannelsen – Uddannelse til Svømmebadsvært 

 
Uddannelse til Svømmebadsvært: 

 

Der er aftalt møde med HI og IUCE med henblik på afklaring af praktik omkring bl.a. 

markedsføring. Herunder udfærdigelse af evt. grafisk profil for uddannelsen. 

 

Ved møde 24. maj er samarbejdsaftalen opdateret, så IUCE selv står for tilmeldinger i 

forbindelse med akademimodulerne. Herefter koordineres med sekretariatet i forhold til 

udveksling af information om deltagere med henblik på overblik i forhold til at have 

fuldført de moduler der skal til for at have gennemført uddannelsen. 

  

i. KL 

Intet nyt 
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j. HI/IFFD  

Mette har været medunderskriver på en henvendelse til den nye Kulturminister sammen 

med Henrik Hvidesten og Henrik Høy-Caspersen. Heri efterspurgte de tre formænd et 

kaffemøde med ministeren, som ministeriet efterfølgende takkede pænt nej tak til. Som et 

plaster på såret er foreningen blevet inviteret med til et oplysningsmøde omkring den 

aktuelle energisituation i ministeriet den 16. maj. * 

 
Næste formandsmøde afholdes mandag den 19. juni. 

 
HI: Henvendelse vedr. samarbejde omkring efterårets messe i Vejen. 

HI har igen – denne gang via Anita, der står for salg at messestande, spurgt om vi vil 

samarbejde omkring efterårets messe i Vejen. 

 

HI tilbyder Danske Svømmebade at vi kan invitere foreningens medlemmer til Vejen som 

en del af ’vores egen’ arrangementskalender og som sådan være vært for dem på dagen, 

der kan byde på besøg i messehallerne. Anita fremlagde tilbuddet som ’helt gratis’ og 

’ganske uimodståeligt’. 

 

Der skal tages stilling til om vi ønsker at promovere Idrættens Branchedage over for 

medlemmer af Danske Svømmebade og som foreningen deltage aktivt på dagen. 

 

Karin skitserede henvendelsen fra HI vedr. samarbejde omkring arrangementet i Vejen. 

Der var drøftelser omkring mulighederne. 

 

Der var drøftelser omkring mulighederne i forhold til at række ud efter et samarbejde i en 

anden form, hvor det kan sikres, at foreningen ikke kommer til at ligge navn til noget der 

ikke er indflydelse på. 

 

Karin skitserede muligheden med at facilitere netværk for medlemmerne omkring 

arrangementet med kort meet up inden og opsamling efter selve dagen. 

 

Mette, Mads og Henrik indgår i arbejdsgruppe med fokus på samarbejde omkring et 

arrangement og er nysgerrige på IKF. 

Sekretariatet kontakter HI med henblik på at få klarhed over hvad status er for 

arrangementet (tilmeldte leverandører). Herefter træffer arbejdsgruppen endelig 

beslutning vedr. i år og ser på muligheder næste år. 

Der ses på muligheden for at facilitere netværk / mødested for foreningens medlemmer i 

forbindelse med arrangementet 1. – 2. november som skitseret af Karin ovenfor. 

 

k. Andet 
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*Møde Kulturministeriet 16. maj vedr. energisituationen 

 

I samarbejde med Energistyrelsen inviterede Kulturministeriet 16. maj til orienteringsmøde 

vedr. energisituationen. 

Mette var tilmeldt, men blev desværre forhindret i at deltage på dagen. 

 

IFFD var til stede og Henrik Hvidesten bemærker bl.a., at Energistyrelsen lagde meget vægt 

på, at vi var kommet godt igennem vinteren og havde undgået brown-outs var FORDI der 

var lavet tiltag for at spare på energien 

 

Der udarbejdes info til medlemmerne. 

 

Møde PWTAG 

Der var møde den 5/4. De ser meget gerne et større samarbejde på tværs af landene, og vil 

nu igangsætte en platform på deres hjemmeside og invitere dem de kender fra de 

forskellige lande med. Det blev aftalt at de kigger nærmere på muligheden for at skabe 

plads til os på deres platform og de ville vende tilbage efter en måneds tid. 

De er pr. 24. maj ikke vendt retur. 

 

Repræsentantskabsmøde Rådet for Større Bade- og Vandsikkerhed 

Mødet afholdes 16. juni på Marienlyst Strandhotel Helsingør kl. 16. 

 

Liselotte og Eddie deltager. 

Sekretariatet sørger for tilmelding og for at få opdateret foreningens navn på rådets 

hjemmeside. 

 

Henvendelse fra SwanTeam 

Bilag: Mail fra SwanTeam samt bilag 

 

SwanTeam har henvendt sig vedr. mulighed for samarbejde omkring uddannelse i brug af 

ilt ved genoplivning af druknede samt spinal stabilisering ved vandrelaterede skader på ryg 

og nakke 

 

Muligheden blev drøftet og det blev besluttet at sende svar om, at flere af foreningens 

medlemmer i forvejen udbyder kurset. 

   
3. Handleplan 2023 - 2024 

Bilag: Aktuel handleplan //Oplæg indhold bag log-in // Henvendelse Niels Lauritsen 
 
Gennemgang og opdatering af handleplanen. 
 
Til drøftelse: 
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Adgang til indhold bag log-in 
 
Sekretariatet arbejder videre med mulighederne jf. beslutning i handlingsplanen. 
 
Input fra medlemmer: 
Bedre netværk for spa og Wellness i Danske Svømmebade 
Henvendelse fra Niels Lauritsen, Hotel Vejle Fjord 
 
I forlængelse af snak under Årsmødet vedr. aktiviteter målrettet spa- og wellness har Niels 
Lauritsen indspark med muligheder og kendegive, at han gerne står til rådighed for yderligere. 
Sekretariatet kontakter Niels i forhold at arbejde videre med området og mulighederne jf. 
beslutning i handlingsplanen. 
 
Handleplanen blev gennemgået og opdateret. 
 
Der var drøftelser vedr. bæredygtighedsstrategi. 
 

 

4. Økonomi  
Vi følger budgettet fint i årets første fire måneder. Vi er dog en lille smule (ca. 15.000) bagud 
budgettet på kontingentindtægter. 
 
Årsmødet resulterer i overskud på ca. 30.000, hvor der er budgetteret med 25.000, -, så det er 

godt ramt      . 
 
Vi er foran på indtjening på events på grund af den store tilslutning til ERFA-dagen i Lalandia 
Søndervig, og med stor tilslutning til temadagen om belastningsreguleret drift, kommer vores 
arrangementer i år sandsynligvis til at generere en indtægt, som vi ikke har budgetteret med. 
 

5. Kommende møder  
 
Møderække for 2023: 

 
Dato: 31. august 
Tid: 10-11.30 
Sted: Online 
 
Dato: 31. oktober 
Tid: 10-11.30 
Sted: Online 
 
Dato: 4. januar 
Tid: 12.00 
Sted: København 
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Dato:  31. januar 
Tid: 10-11.30 
Sted: Online 

 
 
6. Eventuelt 
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Status på medlemmer:  
Medlemmer af Danske Svømmebade total: 330 

Medlemmer fordel på kategorier: 
Svømmebad: 241 (242) 
Leverandør: 53 (51) 
Rådgiver: 18 
Samarbejdspartnere: 4 
Myndigheder: 16  
 

Bilag: Status på medlemmer 
Udmeldelser 

Virksomhed Kontingent Type Indmeldt den Udmeldelses 
dato / 
modtaget 

Alhede Hallerne Svømmebad 17.08.2000 31.12.2023 
25.12.2023 

Hareskov Skole Svømmebad 24.01.2005 31.12.2023 
03.02.2023 

Bording Friluftsbad Svømmebad 27.11.2013 31.12.2023 
25.01.2023 

LiqTech Holding A/S              Leverandør 26.03.2009 31.12.2023 
18.01.2023 

Rambøll – Aarhus (Orla O. Nielsen) Leverandør – 
tilknyttet 

24.04.2017 31.12.2023 
11.01.2023 

Scanbond A/S Leverandør 19.02.1990 31.12.2023 
13.01.2023 

Nabcom Leverandør 19.01.2015 31.12.2023 
16.01.2023 

Bosei (højskole) Svømmebad  15.06.2021 31.12.2023 
16.12.2022 

 
Indmeldelser 

Virksomhed Kontingent 
Type 

Indmeldt den 

SafetyGroup Leverandør 
(UB i 2023 iflg. 
aftale) 

18.01.2023 

Valdemarskolen Svømmebade 01.02.2023 

Ringkøbing Svømmehal Svømmebade 08.02.2023 

Cosentino Danmark AS Leverandør 24.02.2023 

JM Band - Adgangs armbånd og skabspoletter Leverandør 03.03.2023 

Holbæk Sportsby Svømmebade 07.03.2023 

Hvidbjerg Strand Feriepark Svømmebade 14.03.2023 

 
 

 


